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Pisaliśmy już, że z powodu majowo-czerwcowych przesunięć sesji Rady 
Miasta budowa nowego schroniska dla zwierząt może się opóźnić się 

o rok. Po artykule rozdzwoniły się telefony od Czytelników, którzy nie 
rozumieli albo nie dowierzali, że z tego powodu może nastąpić aż taki 

poślizg inwestycji, na którą czekają mysłowiczanie. 
Wyjaśniamy, dlaczego tak się dzieje. 
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- Zakres robót obejmie przede wszystkim budo-
wę nowej drogi i przebudowę istniejących skrzyżo-
wań zwykłych ul. 3 Maja z Laryską oraz z Dzier-
żonia i Orła Białego. Będą tam małe ronda - in-
formuje Anna Górny, rzecznik prasowy Urzędu 
Miasta Mysłowice.

Około 600-metrowy odcinek ul. 3 Maja czeka 
też rozbudowa i remont kanalizacji deszczowej, 
przebudowa sieci energetycznej i teletechnicz-
nej, budowa nowego oświetlenia ulicznego, za-
tok autobusowych, chodnika i ścieżki rowerowej. 
Prace mają zakończyć się w listopadzie 2022 r.

Likwidacja niebezpiecznych od-
padów na Brzezince rozpoczę-
ła się z początkiem maja. Ca-

ły proces jest trudny i skomplikowa-
ny, ale - co warto podkreślić - całko-
wicie bezpieczny dla mieszkańców.  
W miarę postępu prac wychodzą ko-
lejne, szokujące fakty. To, co działo się 
na terenie składowiska śmiało można 
nazwać zbrodnią na środowisku oraz 
świadomym narażeniem życia i zdro-
wia mieszkańców. 

Największym problemem 
dla ekip utylizacyjnych 
jest niestabilność 
pojemników z truciznami. 

Beczki i mauzery układano cha-
otycznie, nie zważając na wymogi 

bezpieczeństwa. Część pojemników 
się wywróciła, inne stoją pochylone. 
Ze względu na bezpieczeństwo pra-
cowników i środowiska, wykonawca 
robi wszystko, żeby uniknąć wycie-
ków toksycznych substancji. Proble-
mem okazało się także to, że w części 
pojemników zamiast cieczy znajdują 
się odpady stałe. Zazwyczaj są to po-
zostałości po farbach.

Do tej pory z Brzezinki wywiezio-
no blisko dwa tysiące ton toksycznych 
odpadów. To prawie jedna czwarta 
składowiska. Na początku odprawia-
no jedną lub dwie ciężarówki dzien-
nie. Z początkiem lipca częstotliwość 
kursów wzrosła do czterech. Wszystko 
wskazuje na to, że wykonawca zmieści 
się w planie i opróżni plac przy Brze-
zińskiej 50 do 29 października. 

Terminowości  
i prawidłowego 
prowadzenia prac 
nieustannie pilnują 
urzędnicy,  
ale nie tylko.

- Kontrole odbywają się codziennie. 
Wydział ochrony środowiska ma ca-
łodobowy podgląd na to, co się tutaj 
dzieje. Są też kontrole niezapowiedzia-
ne: moje, wojewódzkiego inspektoratu 
ochrony środowiska, straży pożarnej  

i straży miejskiej - mówi Dariusz Wój-
towicz, prezydent Mysłowic.

Po wywiezieniu wszystkich pojem-
ników teren po składowisku czeka re-
mediacja, czyli usunięcie skażonej 
gleby i nawiezienie nowej. 

Drogowa rewolucja na Wesołej
u Rozpoczęła się kolejna przebudowa ul. 3 Maja  

na Wesołej. Modernizacji doczeka się odcinek od  
ul. Laryskiej do Dzierżonia i Orła Białego.

5,3 mln zł
Koszt remontu. Cała kwota 

pochodzi z rządowego Funduszu 

Dróg Samorządowych i Funduszu 

Inwestycji Lokalnych.

Ponad 1800 ton trucizn Ponad 1800 ton trucizn 
wywieziono już z Brzezinki

Utylizacja toksycznego składowiska przebiega 
w trudnych warunkach, ale wszystko wskazuje 
na to, że uda się utrzymać koniec października 
jako termin zakończenia prac.

94 mln zł 
Koszt utylizacji składowiska 

niebezpiecznych odpadów na 

Brzezince
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Polską normą remontową jest 
przesuwanie terminu zakoń-
czenia robót. W Mysłowi-

cach stało się na odwrót. Trwają-
cy od listopada ubiegłego roku re-
mont ul. Okrzei zakończył się wcze-
śniej niż planowano. Odbył się już 
odbiór techniczny. Mieszkańcy mo-
gą już cieszyć się nową infrastruktu-
rą w swojej okolicy.

Prace objęły modernizację na-
wierzchni jezdni, odwodnienie  
i budowę nowych miejsc parkin-
gowych, chodników oraz ulicznego 
oświetlenia.

Remont na Okrzei zakończony
1,7 mln zł

80 proc. kosztów 

sfinansowano z Funduszu 

Dróg Samorządowych 
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Na remont przedszko-
la 1,5 mln zł prze-
znaczyła Metropolia 

GZM. Część pieniędzy dołożyła też 
Kancelaria Premiera Mateusza Mo-
rawieckiego. 

Aby te środki mogły 
zostać wykorzystane, 
muszą być formalnie 
wprowadzone  
do budżetu miasta. 

Mogą zrobić to tylko radni. Jak się 
okazało, w mysłowickich warunkach 
to nie jest tylko formalność. Na sesję 
zwołaną 21 lipca w sprawie pieniędzy 
dla przedszkola stawiła się tylko dzie-
siątka radnych: Agnieszka Harmata, 
Adrian Panasiuk, Piotr Styczeń, An-
drzej Dombek, Antoni Zazakowny, 

Artur Bula, Edward Lasok, Wiesław 
Tomanek, Sebastian Roncoszek i Ja-
cek Klimas. Potrzebnych jest 12, aby 
przeprowadzić prawomocne głoso-
wanie. Reszta nie przyszła, choć wie-
działa, że sytuacja jest nadzwyczajna. 
Ostateczny termin podpisania umo-
wy z wykonawcą mija trzeciego sierp-
nia. Sprawa absencji radnych podczas 
ważnych głosowań jest bulwersująca. 

Przecież nie robią 
mieszkańcom łaski. 

Mysłowiccy podatnicy płacą im 
w pełnej wysokości diety w miesią-
cach wakacyjnych. W tej sytuacji, na  
26 lipca zwołano kolejną sesję nad-
zwyczajną. Istniało spore ryzyko, że 
radni znów nie przyjdą i przepad-
nie dofinansowanie z GZM. Miasto 

najadłoby się wstydu, 
a dzieci nadal mu-
siałyby się uczyć  
i bawić w brzyd-
kim i niefunk-
cjonalnym bu-
dynku. Na 
szczęście, pod-
czas sesji było 
kworum i pienią-
dze na remont wpro-
wadzono do budżetu. 
Oczywiście, nie obyło się bez 
ataków niektórych radnych na prezy-
denta Dariusza Wójtowicza. Kto nie 
wierzy, że w Mysłowicach działa so-
jusz PiS z PO, niech posłucha wystą-
pień Tomasza Papaja i Jacka Szołty-
ska. 

- Panowie, mnie nie musicie to-
lerować, ale Mysłowice potrzebują 

nas wszystkich 
- radnych i pre-

zydenta do realizacji 
wspólnych projektów. Sza-

nowni radni, gdy w końcu zechcecie 
współpracować ze mną i miejskimi 
urzędnikami, którzy od wielu mie-
sięcy pracują ponad siły, aby zmienić 
Mysłowice - będziemy w stanie pozy-
skać jeszcze większe pieniądze na re-
monty placówek oświatowych i na 
modernizację dróg czy parków - na-

pisał na swoim profilu facebooko-
wym prezydent Dariusz Wójtowicz.

Najważniejsze, że remont 
będzie mógł się zacząć. 

Zakres robót obejmie, m.in. nową 
elewację, wymianę wszystkich okien 
i drzwi zewnętrznych, remont tara-
sów i schodów, montaż instalacji, bu-
dowę kotłowni gazowej i wymianę in-
stalacji CO. 

Spełni się marzenie mysłowickich dzieciSpełni się marzenie mysłowickich dzieci
O mały włos przepadłyby pieniądze na remont Przedszkola nr 12  
przy ul. Prusa, ponieważ zabrakło kworum podczas sesji Rady Miasta.  
Za drugim podejściem stawiła się wymagana liczba radnych i pieniądze 
na modernizację placówki zostały wprowadzone do budżetu.
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W ielu polityków ko-
munikuje się z wy-
borcami na zasadzie 

„ciemny lud” to kupi. Obserwu-
jąc karierę Wojciecha Króla trud-
no nie oprzeć się wrażeniu, że my-
słowicki poseł Platformy Obywa-
telskiej też należy do tej katego-
rii. Dostał 6. miejsce na liście PO 
więc przygotował szóstkę obietnic. 
Są wśród nich deklaracje dosyć ab-
surdalne, jak choćby „dopilnowa-
nie”, aby Drogowa Trasa Średnico-
wa nie ominęła Mysłowic. Przecież 
jest plan kontynuacji „średniców-
ki” w kierunku wschodnim, przez 
Mysłowice, Sosnowiec, Będzin do 
Dąbrowy Górniczej.

Do tego nie potrzeba 
posła Króla, ale 
pieniędzy, na 
pozyskanie których 
parlamentarzysta  
z szóstego szeregu partii 
opozycyjnej nie ma 
najmniejszego wpływu. 

To samo dotyczy wszystkich 
„królewskich” obietnic. Mysło-
wicki poseł zapowiedział w ulot-
ce, że pozyska pieniądze na re-
mont parku Słupna/Hubertus, 
przebudowę Promenady, odno-
wienie bulwarów Przemszy i re-
witalizację terenów pokopalnia-
nych. Przypilnuje nawet dwor-

ca, aby przestał straszyć. Jednym 
słowem człowiek-czarodziej. Wy-
borcy Wojciecha Króla powin-
ni się zainteresować, jaki plan 
ma ich idol na realizację obiet-
nic? Rękę na funduszach unijnych  
i krajowych trzyma przecież rząd. 
Zdaniem opozycji, PiS dzieli pań-
stwową kasę tylko między swoich. 

Czyżby rząd miał zrobić wyjątek 
dla szeregowego posła PO? 

W tym nieszczęściu 
posła Króla jest też 
trochę szczęścia. 

Większość z jego obietnic re-
alizuje prezydent Dariusz Wójto-

wicz. Pięknieje Promenada, trwa 
przebudowa okolic dworca, Słup-
na i Hubertus odzyskują blask,  
a miasto przejęło tereny po ko-
palni Mysłowice. Poseł Krół, za-
miast krytykować prezydenta 
Wójtowicza, powinien kupić do-
bre whisky i mu podziękować. 

CDN

Ile jest warte Ile jest warte 
„królewskie” słowo?

Poseł Wojciech Król wygrał wybory 
dzięki kilku chwytliwym obietnicom, 
które w Mysłowicach trafiły na 
podatny grunt. Niestety w czasie 
kariery politycznej zrobił niewiele, aby 
zrealizować hasła z ulotki. Nie oznacza to, 
że nic się nie dzieje w sprawie „szóstki” 
Króla. Część tych inwestycji realizuje... 
prezydent Dariusz Wójtowicz.

W Parku Zam-
kowym cały 
czas trwają 

prace rewitalizacyjne. 
Jeden z jego symboli 
przeszedł już do histo-
rii. Muszla koncertowa, z którą mieszkańcy mieli wiele wspo-
mnień została wyburzona. Niestety, nie było innego wyjścia. 
Obiekt był w fatalnym stanie technicznym. Po odkryciu fun-
damentów okazało się, że remont przewyższyłby koszt budo-
wy nowej muszli. 

Mieszkańcy Brzęcz-
kowic zyskali miej-
sce, które może być 

nowym celem spacerów z ich 
pupilami. Teren psiego wybie-
gu jest ogrodzony, więc bez-
pieczny zarówno dla czworo-
nogów, jak i spacerowiczów 
na Górce Słupeckiej. Znala-
zły się tu, m.in. kładki, tu-
nele i platformy do przecho-
dzenia czy obręcze do skaka-

nia. Dla właścicieli są też ław-
ki oraz kosze na śmieci i psie 
odchody z przypomnieniem, 
że po pupilu należy posprzą-
tać. Przy wejściu stanął regu-
lamin korzystania z wybiegu.

Psi park na Górce Słupec-
kiej kosztował 100 tys. zł. Po-
dobny wybieg można od-
wiedzić na Bończyku, kolej-
ny powstaje w Parku Zam-
kowym.

Cieszą się ludzie i psy
ADRIAN PANASIUK, 
radny z Brzęczkowic.
- Zwracam się do 
wszystkich właścicieli 
piesków korzystających 
z wybiegu, aby dbać 
o nasze wspólne 
dobro, a w przypadku 
zauważenia czegoś 
niepokojącego wzywać 
odpowiednie służby.

I po muszli...I po muszli...
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Aby dobrze zrozumieć kon-
tekst całego zamieszania wo-
kół kopalni Brzezina trzeba 

poznać kilka faktów.

PO PIERWSZE 
- budowę kopalni  

w Mysłowicach ustalił 
Edward Lasok. 

 
Zielone światło dla projektu Brze-

zinka zapalono w 2012 roku. Trudno 
sobie wyobrazić, aby biznes takiego 
kalibru, zamierzający zainwestować 
w Mysłowicach setki milionów zło-
tych, działał w ciemno. Takich inte-
resów nie robi się bez wstępnej przy-
chylności gospodarza. W 2012 roku 
prezydentem był Edward Lasok, a po-
seł Wojciech Król pełnił wtedy funk-
cję szefa jego kancelarii. Budowanie 
kopalni to skomplikowany i długo-
trwały proces. Wymaga setek zezwo-
leń, uzgodnień, opinii. Na każdym 
etapie miasto może być stroną. Ozna-
cza to, że jeśli samorząd nie chce u sie-
bie kopalni, to może skutecznie znie-
chęcić inwestora i zablokować budo-
wę. W mysłowickim magistracie od 
samego początku panował przychyl-
ny klimat wokół projektu Brzezinka. 
Finałem tego było podpisanie w 2016 
roku przez prezydenta Lasoka końco-
wego protokołu ustaleń. To kluczowy 
moment dla całego procesu inwesty-
cyjnego i ważny sygnał dla pozosta-
łych instytucji zatwierdzających pro-
jekt. Decyzję środowiskową wydał 
Regionalny Dyrektor Ochrony Środo-
wiska i utrzymał ją w mocy Generalny 
Dyrektor Ochrony Środowiska. Skarb 

Państwa udostępnił spółce informacje 
geologiczne, a pozytywną opinię wy-
dał Okręgowy Urząd Górniczy. Nie 
trzeba dodawać, że tak aktywny obec-
nie poseł Wojciech Król nigdzie, ani 
słowem nie mówił: stop kopalni. 

PO DRUGIE 
- Wójtowicz zrobił to co 

należało.

Po objęciu władzy w 2018 roku, no-
wy prezydent Mysłowic w kwestii ko-
palni praktycznie nie miał żadnego 
pola manewru. Gdyby nagle zaczął 
blokować proces koncesyjny, fatalnie 
odbiłoby się to na wizerunku miasta. 
Nowa władza oznacza wiele zmian, 
ale długoletnie procesy gospodarcze 
muszą trwać. Zewnętrzni inwestorzy 
nie mogą postrzegać Mysłowic, ja-
ko miasta funkcjonującego od kaden-
cji do kadencji. W 2020 roku Mini-
sterstwo Klimatu, które wydaje kon-
cesję na budowę nowej kopalni, za-
dało pytanie prezydentowi Wójtowi-
czowi, czy budowa nowej kopalni jest 
zgodna z miejscowym planem zago-
spodarowania przestrzennego. Tu nie 
ma możliwości protestu, czy konsulta-
cji. Odpowiada się tak, jak mówią do-
kumenty. A z nich wynika jasno, że ta 
inwestycja jest zgodna z planem miej-
scowym. 

PO TRZECIE 
- kopalnia jest nowoczesna 

i nie stwarza zagrożeń.

Pomijając wszystkie emocjonal-
ne i polityczne argumenty, projekto-
wi Brzezinka trudno cokolwiek za-
rzucić. To kopalnia z innej półki, niż 
państwowe zakłady górnicze. Przede 
wszystkich fedrowanie nie ma się od-
bywać metodą „na zawał”, która po-
woduje odkształcenia i zniszczenia 
na powierzchni. W Brzezince zapla-

nowano system eksploatacji filarowo- 
komorowy z podsadzką hydraulicz-
ną. Oznacza to ograniczenie do mi-
nimum potencjalnych deformacji te-
renu. Przy kopalni nie powstały-
by hałdy ani tradycyjne szyby górni-
cze. Sposób udostępnienia złoża miał 
się odbywać upadowymi o długości  
4,5 km. To system znacznie efek-
tywniejszy, niż tradycyjny, szybowy. 
Dzielnicy nie rozjeżdżałyby tiry z wę-
glem, bo 70 procent transportu za-
pewni kolej. Projekt zakłada utworze-
nie około 900 nowych miejsc pracy  
w samej kopalni oraz dodatkowo ok. 
3-4 tys. w sektorze okołogórniczym. 
Szacuje się, że kopalnia Brzezinka 
zostawiałaby w Mysłowicach około  
25 milionów złotych rocznie.

PO CZWARTE 
- odpowiedzialność za to 

zamieszanie ponosi unijna 
polityka klimatyczna.

W chwili, kiedy Ministerstwo Kli-
matu i Środowiska udzielało konce-
sji, nikomu nawet się nie śniło, że 
Zielony Ład nabierze takiego tem-
pa. W uchwalonym niedawno przez 
Komisję Europejską pakiecie klima-
tycznych propozycji Fit for 55 aż roi 
się od propozycji, które budzą już 
nie tylko obawy, ale strach. Wycofy-
wanie samochodów spalinowych po 
2035 roku, podatki od paliwa lotni-
czego, które sprawią, że latanie sa-
molotem stanie się luksusem i zapo-
wiadane drastyczne podwyżki cen 
energii. Bruksela chce ratować kli-
mat, ale przy okazji może nas cywi-
lizacyjnie cofnąć o 20-30 lat. Oczy-
wiście, największą ofiarą tej przy-
spieszonej, zielonej rewolucji stało 
się górnictwo i energetyka oparta na 
węglu. Kiedy planowano unijny pa-
kiet funduszy wspierających trans-
formację energetyczną nie było mo-

wy, że pienię-
dzy mogą nie do-
stać regiony, gdzie po-
wstają nowe kopalnie. Ten przepis 
łamie podstawową zasadę, że pra-
wo nie działa wstecz, ale kto Bruk-
seli zabroni robić, co chce.

 
PO PIĄTE 

- kopalnia stała się  
orężem walki opozycji  
z prezydentem miasta.

Sytuacja jest napięta i skompliko-
wana, ponieważ Bruksela szantażu-
je, nie tylko nasze miasto, ale sporą 
część śląskiej aglomeracji. Przekaz 
jest taki, że jeśli w Mysłowicach po-
wstanie kopalnia, pieniędzy nie do-
staną też inne miasta, w tym Katowi-
ce. W tej sytuacji prezydent Dariusz 
Wójtowicz wystąpił do Ministerstwa 
Klimatu i Środowiska o wycofanie 
koncesji dla spółki Brzezinka. Co ro-
bi opozycja, która - tak na logikę - 
powinna przyklasnąć tej propozycji? 
Korzystając z gościnnych łamów ga-
zety z Jaworzna próbuje ugrać swo-
je polityczne cele i wylansować po-
sła Wojciecha Króla, który - trze-
ba to sobie powiedzieć wprost - nie-
wiele znaczy w Platformie Obywa-
telskiej. Ukazał się kolejny materiał 
gazety, gdzie już sam tytuł jest ma-
nipulacją. Tekst dotyczy posiedze-
nia sejmowej podkomisji ds. Spra-
wiedliwej Transformacji, w którym 
brał udział prezydent Dariusz Wój-
towicz, prezydenci innych gmin gór-
niczych, przedstawiciele rządu oraz 
parlamentarzyści. Posiedzenie zwo-
łane zostało po to, aby wspólnie wy-
pracować rozwiązanie problemu ry-

zyka utraty środków z Funduszu 
Sprawiedliwej Transformacji. Au-
torka napisała, że Wójtowicz będzie 
przesłuchiwany! Tymczasem prezy-
dent Mysłowic był gościem komisji 
i wziął udział w dyskusji przedsta-
wiając swoje stanowisko. Natomiast 
poseł Król zamiast bronić interesu 
Mysłowic, zadawał jedynie nieudol-
ne i nerwowe pytania, na które naj-
widoczniej nie uzyskiwał satysfak-
cjonujących odpowiedzi. Został na-
wet upomniany, że jest to dyskusja, 
a nie komisja śledcza. Z treści py-
tań wynika, że Król chce oczyścić się  
z odpowiedzialności za proces de-
cyzyjny związany z wydaniem kon-
cesji dla spółki Brzezinka. Dlacze-
go obudził się dopiero po dziewięciu 
latach? Czy od 2012 roku próbował 
zatrzymać proces budowy kopal-
ni w Mysłowicach? Z jakimi pisma-
mi, wnioskami, prośbami o konsul-
tacje społeczne zwracał się do Urzę-
du Miasta? Z tego co nam wiado-
mo nie ma takich dokumentów. Dziś 
poseł z Mysłowic chce kontrolować 
proces wydania koncesji. Dlaczego 
nie był przeciwnikiem budowy ko-
palni w poprzednich latach? Jak wia-
domo poseł pozostaje w bliskiej re-
lacji z szefem mysłowickiej firmy, 
która wspierała go podczas kampa-
nii, a która to firma już dawno po-
rozumiewała się ze spółką Brzezinka 
w sprawie przyszłej współpracy. Mo-
że właśnie swoje interesy w nie tak 
dawnej przeszłości oraz chęć zdoby-
cia mandatu posła były ważniejsze 
niż dobro Mysłowic?
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Najpierw byli za kopalnią, teraz są przeciw. Najpierw byli za kopalnią, teraz są przeciw. 
W co gra opozycja?
Prezydent Dariusz 
Wójtowicz wystąpił 
do Ministerstwa 
Klimatu i Środowiska 
o wycofanie koncesji 
dla spółki Brzezinka. 
Obecna opozycja  
z posłem Wojciechem 
Królem na czele, która 
za rządów Edwarda 
Lasoka dała zielone 
światło dla kopalni  
w Mysłowicach, 
zamiast współpracować 
chce teraz ugrać na tym 
polityczny interes. 
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REKLAMA

128 zawodników i zawodniczek wzięło udział w Ogólnopolskiej Olimpiadzie Młodzieży  
w siatkówce plażowej. Zawody odbyły się w Mysłowicach, na piaskach Parku Słupna. 
Imprezę otworzył prezydent Dariusz Wójtowicz wraz ze swoim zastępcą Wojciechem 
Chmielem. Olimpiadę zorganizował mysłowicki MOSiR oraz Polski Związek Piłki Siatkowej. 

Święto siatkówki plażowej na SłupnejŚwięto siatkówki plażowej na Słupnej
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PRACA 
NA PRODUKCJI 

MYSŁOWICE
30 wolnych miejsc 

nie wymagamy 
doświadczenia zawodowego

514 008 028
WWW.AAS.JOBS

3600-4500 zł
brutto

REKLAMA

O mysłowickim Domu Dziec-
ka jest głośno od marca. Na 
podstawie otrzymanych 

informacji prezydent Dariusz Wój-
towicz odsunął od pełnienia obo-
wiązków dyrektorkę oraz psycho-
log. Złożył też doniesienie do pro-
kuratury o podejrzeniu znęcania się 
nad podopiecznymi i mobbingowa-
niu pracowników. Toczy się w tej 
sprawie postępowanie wyjaśniające. 
Po dyscyplinarnym zwolnieniu dy-
rektorki i wielu kontrolach, w my-
słowickim domu dziecka nadszedł 
czas na zmiany. Szefową placówki 
została Dorota Kompert, wielolet-
nia pracownica hospicjum Cordis 
i Miejskiego Ośrodka Pomocy Spo-

łecznej w Mysłowicach. Studiowa-
ła pracę socjalną i opiekuńczo-wy-
chowawczą, terapię pedagogiczną 
z oligofrenopedagogiką oraz zarzą-
dzanie placówkami pomocy spo-
łecznej. Dzięki pracy w MOPS do-
skonale zna podopiecznych domu 
dziecka, ich rodziny i historie. 

- Na pewno będę chciała do tego 
domu wprowadzić trochę innowacyj-
ności i nowoczesności. Przede wszyst-
kim stawiam jednak na szeroko rozu-
mianą współpracę, ponieważ w My-

słowicach wspólne działanie się uda-
je. Chciałabym też zapewnić dzie-
ciom spokój. Przez długi czas były  
w centrum uwagi, a teraz potrzebują 
stabilizacji i poczucia bezpieczeństwa 
- mówi Dorota Kompert. 

Jak podkreśla nowa dyrektorka, 
zamierza zadbać o termomoderni-
zację placówki, chce pozwolić dzie-
ciom rozwinąć skrzydła i realizować 
pasje oraz zapewnić im opiekę psy-
chologów i specjalistów, m.in. logo-
pedów.

Jeszcze niedawno o mysłowic-
kim Domu Dziecka było gło-
śno w całej Polsce. Po kon-

troli Urzędu Miasta z kwietnia te-
go roku na jaw wyszły skandalicz-
ne nieprawidłowości. W domu 
dziecka dochodziło do przypad-
ków znęcania się nad wychowan-
kami, a nawet dręczenia pracow-
ników. Dyrektorka placówki Kry-
styna Wolwiak została zwolnio-
na dyscyplinarnie. Jej następczy-
ni zmieniła styl zarządzania pla-
cówką. Wyjazd do parku wodne-
go jest jednym z wielu sygnałów, 
że najtrudniejsze chwile mysłowic-
ki Dom Dziecka ma już za sobą. 
Ze względu na skalę ujawnionych 
uchybień, poprzednia dyrektorka 
jest ostatnią osobą, która powinna 

zabierać głos na temat tej placów-
ki. Tymczasem, korzystając z go-
ścinnych łamów portalu z Jaworz-
na, wycieczka do aquaparka zosta-
ła nazwana... pokusą dla pedofili.

- Zdjęcia, które przez swój cha-
rakter mogłyby zostać wykorzystane 
przez osoby postronne na stronach  
z pornografią dziecięcą, czy nawet 
zagrozić bezpieczeństwu chłopców 
ze strony osób o skłonnościach pedo-
filskich - czytamy w portalu Co Ty-
dzień.

Jest to niedorzeczność. Relacje  
z beztroskich zabaw znajdziemy na 
stronach większości domów dziec-
ka i placówek edukacyjnych. Nie-
przyzwoite w tej sytuacji jest tylko 
jedno: wykorzystywanie dzieci do 
osobistych rozgrywek. 

Komu przeszkadza 
radość dzieci?
u Nowa dyrektorka Domu Dziecka zabrała 

podopiecznych do parku wodnego. Relacja  
z tego pełnego atrakcji dnia ukazała się na 
stronie internetowej placówki. Radość dzieci nie 
jest w smak poprzedniej dyrektorce, która rzuciła 
szokujące oskarżenie o zachęcaniu pedofili. 

Nowa dyrektorka Domu Dziecka
u Chciałabym zapewnić dzieciom trochę 

spokoju. Za długo były w centrum uwagi. 

UFUNDOWALI ZAPLECZE GOSPODARCZE
Mówiąc, że współpraca w Mysłowicach się udaje, dyrektor Kom-

pert miała absolutną rację. Mysłowicka firma dobrekonopie.pl wspar-
ła miejski Dom Dziecka fundując zaplecze gospodarcze. W garażu sta-
nęły zakupione przez Urząd Miasta rowery oraz podarowane przez 
darczyńców rolki i hulajnogi!

Pierwsza z lewej Dorota Kompert, 
nowa dyrektorka Domu Dziecka, 
obok prezydent Dariusz Wójtowicz.
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Gdyby schronisko mia-
ło powstać z prywatnych 
środków, nie byłoby naj-

mniejszego problemu z termina-
mi. Masz kasę, wybierasz jakiego 
chcesz wykonawcę i gonisz go do 
roboty. 

Niestety, rynek 
inwestycji publicznych 
tak nie działa. 

Tutaj rządzą procedury i biuro-
kracja. Ma to chronić przed ko-
rupcją i marnotrawieniem naszych 
podatków ale - z drugiej strony - 
rodzi u samorządowców pokusę, 
aby inwestycje publiczne wyko-
rzystać do własnych, politycznych 
gierek. Ofiarą takiej sytuacji padło 
schronisko dla bezdomnych zwie-
rząt w Mysłowicach. Jak wiemy, ze 
względów sanitarnych poprzednie 
nie może już funkcjonować. Bu-
dowa nowego azylu jest potrzebą 
chwili chyba, że chcemy uśpić al-

bo wygonić do lasu setki bezdom-
nych zwierzaków, które w naszym 
mieście znalazły bezpieczne schro-
nienie. 

Prezydent Dariusz 
Wójtowicz zaczął 
zabiegać o środki 
zewnętrzne na budowę 
schroniska i z pomocą 
przyszedł rząd Mateusza 
Morawieckiego. 

W ramach Funduszu Inwestycji 
Lokalnych dostaliśmy aż 37 mln zł  
na realizację konkretnych pro-
jektów. W tym pakiecie znala-
zło się także schronisko. Rozpo-
czął się wyścig z czasem, bo zwie-
rzętom trzeba jak najszybciej za-
pewnić nową siedzibę. Ruszyło 
postępowanie przetargowe, któ-
re miało zakończyć się w czerw-
cu. W tym samym miesiącu mo-
gły się już rozpocząć prace bu-

dowlane. Dosyć nieoczekiwanie 
na przeszkodzie sta-

nęli radni, a kon- 
kretnie więk-

szość sku-
piona wo-
kół prze-

wodniczą-
cego Toma-
sza Papaja. 

Aby formal-
nościom stało się 

zadość, pieniądze na 
nowy azyl należało wprowadzić do 
budżetu. Mogą to zrobić tylko rad-
ni. Miało to się stać podczas sesji 
27 maja. 

Dosyć nieoczekiwanie 
Tomasz Papaj  
przerwał obrady.

Ich dokończenie miało się od-
być 9 czerwca, ale przewodni-
czący Rady Miasta po raz kolejny 
zarządził głosowanie o przerwę  

w sesji. Na skutek tego przerwano 
procedurę przetargową, ponieważ 
w budżecie nie zabezpieczono  
w odpowiednim terminie pienię-
dzy na budowę schroniska. Tak 
działają przepisy o zamówieniach 
publicznych. Teraz konieczne bę-
dzie ogłoszenie nowego przetar-
gu, a procedury trwają. Często 
jest tak, że przy większych zlece-
niach, a koszt budowy schroniska 
to ok. 4,2 mln zł, przegrane firmy 
zgłaszają odwołania. Reklama-
cje trzeba rozpatrywać, a czasami 
uwzględniać. Generalnie, będzie 
dobrze jeśli uda się wyłonić wyko-
nawcę późną jesienią. Potem na-
dejdzie zima, czyli martwy sezon  
w otwartym budownictwie. Od 
razu nasuwa się pytanie, jak samo-
rządowcy mogli dopuścić do ta-
kiej sytuacji? Po prostu część rad-
nych wytoczyła wojnę prezyden-
towi Wójtowiczowi i otwiera ko-
lejne fronty. To prosta odpowiedź, 
ale trudno ją zrozumieć. (fil) 

Wraz z rozpoczęciem wa-
kacji wróciła akcja spo-
łeczna, która cieszyła 

się ogromnym powodzeniem wśród 
mysłowiczan. „Śniadanie na pola-
nie” - jak zawsze - organizowane 
jest na Górce Słupeckiej.

Od pierwszej edycji 
organizatorzy stawiają 
na ekologię. Aby nie 
generować śmieci, 
zachęcają do przynoszenia 
swoich kubków, talerzy 
oraz sztućców.

„Śniadanie na polanie” to nie tyl-
ko okazja do zjedzenia zdrowego 
posiłku. To także wydarzenie towa-
rzysko-integrujące. Piknikowi to-
warzyszą atrakcje dla dzieci i do-
rosłych. Ostatnio, szczególnym za-
interesowaniem cieszyły się zaję-

cia plastyczne przygotowane 
przez animatorów. Jak za-
wsze spore wzięcie miały 
porady dietetycznej i lek-
cje jogę.

Spotkania to pomysł 
Marty Adamowicz ze 
sklepo-kawiarni Amaran-
tus. Będą się one odbywać 
w każdą niedzielę do końca 
września, a jeśli pogoda pozwoli, 
nawet dłużej.

„Śniadanie na polanie” to nie tylko jedzenie
Fo

to:
 itv

m.
pl

Radni uprawiają polityczne gierki 
kosztem bezdomnych zwierząt

Pisaliśmy już, że z powodu majowo-czerwcowych przesunięć sesji Rady Miasta budowa nowego 
schroniska dla zwierząt może się opóźnić się o rok. Po artykule rozdzwoniły się telefony od 
Czytelników, którzy nie rozumieli albo nie dowierzali, że z tego powodu może nastąpić aż taki 
poślizg inwestycji, na którą czekają mysłowiczanie. Wyjaśniamy, dlaczego tak się dzieje. 
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To już dziewiąta 

edycja. Przez 
te lata festiwal 

obrósł legendą wśród fanów. 
To zasługa dobrej organiza-
cji, świetnego doboru wy-
konawców i klimatycznego 
miejsca. Od 2016 roku fe-
stiwal odbywa się w kościele 
ewangelickim. Nic dziwne-

go, że na imprezę przyjecha-
li fani nie tylko z Mysłowic. 

- Mieliśmy gości z Pozna-
nia, Gdańska, Szczecina, War-
szawy, Krakowa, Wrocławia, 
Bielska i w zasadzie z całego 
Śląska - mówi Łukasz Prajer, 
pomysłodawca Alter Fest.

Pierwszego dnia wystą-
pili: Mark Mantra, Agata 

Karczewska, WaluśKrak-
saKryzys, Lordofon oraz 
Paulina Przybysz. 

Drugiego dnia zapre-
zentowali się: Oxford Dra-
ma, Rat Kru, Bluszcz, Pier-
nikowski, Kamp!

Takiego klimatu nie ma 
na żadnym innym festiwalu
u Po roku przerwy spowodowanej 

pandemią do naszego miasta 
powrócił Alterfest. Fani 
imprezy już na dwa tygodnie 
wcześniej wykupili wszystkie 
bilety. Było co oglądać i czego 
posłuchać! W mysłowickim 
kościele ewangelickim wystąpiła 
czołówka polskiej alternatywy.

Fo
to:

 itv
m.

pl
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Nie ma ważniejszych spraw niż 
BEZPIECZEŃSTWO ENERGETYCZNE

IZABELA KLOC, 
poseł do Parlamentu Europejskiego 
(Europejscy Konserwatyści i Reformatorzy),
Dzięki konferencjom z cyklu Śląski 
Ład transformacja energetyczna staje 
się procesem bardziej zrozumiałym, 
a potrzeby naszego regionu są 
mocniej akcentowane i dostrzegane 
w Warszawie oraz Brukseli.

Prezes Rady Ministrów
Miną jeszcze długie lata, zanim górnicze windy przestaną zjeżdżać pod ziemię, bo wiemy, że to 

proces rozłożony na dziesięciolecia. Ale właśnie te lata, te dekady są po to, żeby na Śląsku pojawi-
ła się nowa infrastruktura przemysłowa i energetyczna. Pewnie kolejne pokolenia Ślązaków bę-
dą częściej wjeżdżać windami do góry na wysokie wieżowce.

Komisarz Unii Europejskiej ds. Energii
Jesteśmy na progu ogromnej transformacji i wspólna wizja przyszłości napawa optymizmem, 

ale to nie znaczy, że powinniśmy być zadowoleni. Ryzyko zawsze istnieje. Przekształcenie obec-
nego systemu oznacza radzenie sobie ze starymi zagrożeniami i napotykanie po drodze nowych. 
Regiony o kręgosłupie przemysłowym, takie jak Śląsk, są dobrze przygotowane do wykorzysta-
nia swojej wiedzy, gospodarki i potencjału, aby przejść z tradycyjnej energii na czystą. 

Wicepremier i minister Aktywów Państwowych
Kolejne decyzje zapadające w Unii Europejskiej przyspieszają proces Zielonego Ładu. Stawia to 

przed nami ogromne wyzwania. W Ministerstwie Aktywów Państwowych przygotowaliśmy cały 
plan transformacji energetycznej. Rząd jest zdeterminowany, aby uruchomić programy inwesty-
cyjne nie tylko w obszarze energetyki. To jest wielkie wyzwanie dla MAP, by umiejętnie wykorzy-
stać spółki Skarbu Państwa dla wzmocnienia procesów inwestycyjnych na Śląsku. 

Przewodniczący Grupy Europejskich Konserwatystów i Reformatorów 
w Parlamencie Europejskim

Unijna polityka klimatyczna budzi sporo nadziei i oczekiwań, ale także coraz więcej obaw. Naj-
mocniej słychać je właśnie na Górnym Śląsku. Koszty modernizacji energetycznej są tutaj ogrom-
ne i trudne do policzenia, ponieważ proces ten obejmie wszystkie dziedziny życia i gospodarki.  
W każdym razie mówimy o setkach miliardów złotych. Odpowiedź Unii Europejskiej powinna być 
co najmniej adekwatna do ceny, jaką Śląsk zapłaci za Zielony Ład.

PROF. RYSZARD LEGUTKO JACEK SASIN

MATEUSZ MORAWIECKIMATEUSZ MORAWIECKI KADRI SIMSONKADRI SIMSON
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Nie ma ważniejszych spraw niż 
BEZPIECZEŃSTWO ENERGETYCZNE

Partnerzy konferencji

Premier Mateusz Morawiecki 
wlał w serca uczestników kon-
ferencji sporo optymizmu. Na 

pytanie, czy Śląsk zostanie energe-
tycznym zagłębiem Polski odpowie-
dział twierdząco i zapowiedział, że  
w naszym regionie rozegra się prze-
łom związany z transformacją energe-
tyczną i gospodarczą Polski. 

Kadri Simson, unijna komisarz  
ds. Energii przekonywała, że Zielo-
ny Ład nie będzie miał negatywne-
go wpływu na bezpieczeństwo ener-
getyczne Polski i Śląska. Co nie ozna-
cza, że nie czeka nas ogromny wysiłek 
organizacyjny i gigantyczne wydatki,  
w których poniesieniu - jak deklaro-
wała komisarz Simson - pomoże nam 
Unia Europejska. 

Przed nadmiernym optymizmem 
przestrzegała moderatorka konferencji 
europoseł Izabela Kloc z Grupy Euro-
pejskich Konserwatystów i Reformato-
rów. Jej zdaniem rosnące w siłę „zielo-
ne” lobby w instytucjach unijnych dąży 
do rozszerzenia i przyspieszenia Zielo-
nego Ładu. Podała przykład ze swojego 
„podwórka”. Jako kontrsprawozdawca 
z ramienia EKR Izabela Kloc uczestni-
czy w pracach nad raportem o surow-
cach krytycznych dla Unii Europej-
skiej. Czarne chmury zbierają się nad 
węglem koksowym.

- Dla zielonych i ich sojuszników wę-
giel koksowy to wciąż węgiel, czyli - ich 
zdaniem - główny winowajca zmian 
klimatycznych. Ostatnia aktualizacja 
listy surowców krytycznych odbyła się 
w ubiegłym roku. Już wtedy nie było 
łatwo obronić sztandarowy produkt Ja-
strzębskiej Spółki Węglowej. Teraz bę-
dzie jeszcze gorzej. Część unijnych po-
lityków chce, aby zmienić metodologię 
oceny surowców. Domagają się wpro-
wadzenia nowych kryteriów, opartych 
na założeniach Zielonego Ładu. Ozna-
cza to, że wciąż musimy walczyć o wę-
giel koksowy, a wpis na listę surowców 
krytycznych w 2023 roku wcale nie jest 
pewny - mówiła Izabela Kloc. 

Podczas konferencji wystąpił też 
Camille Veyres, członek Rady Nauko-
wej francuskiej organizacji Climate 

Realists (realiści klimatyczni). Wygło-
sił ciekawy, a dla niektórych zapew-
ne kontrowersyjny wykład na temat 

efektu cieplarnianego, którego głów-
nym winowajcą - zdaniem naukowca 
- wcale nie jest działalność człowieka. 

Organizatorzy już pracują nad ko-
lejną edycją konferencji z cyklu Ślą-
ski Ład. 

Konferencje pod marką Śląski Ład są gwarancją wysokiego poziomu merytorycznego i ciekawych gości. Tym razem Izabela Kloc, 
poseł do Parlamentu Europejskiego ze Śląska, organizatorka i pomysłodawczyni całego cyklu, zaprosiła ważnych polityków  
z Warszawy i Brukseli, doświadczonych managerów oraz naukowców, którzy nie boją się głosić odważnych poglądów. 

Premier Mateusz Morawiecki podczas konferencji zapowiedział utworzenie w naszym regionie doliny wodorowej. 

Cała debata koncentrowała się wokół bezpieczeństwa energetyczno-surowcowego w kontekście unijnej polityki klimatycznej.

CHRISTOPHER TODD, 
Szef Wydziału ds. Polski w Dyrekcji Generalnej 
ds. Polityki Regionalnej Komisji Europejskiej)

Budżet Unii Europejskiej będzie faworyzował in-
westycje, które wpisują się w Zielony Ład, ale trzeba pamiętać, że sprawiedli-
wa transformacja to nie tylko energia. Jej głównym celem jest wyrównywanie 
różnic społecznych i gospodarczych. Służą temu środki unijne skierowane, m.in. 
na zmianę profilu zawodowego pracowników dotkniętych transformacją. Jed-
nym z największych beneficjentów tych środków będzie Górny Śląsk.

ADAM GUIBOURGÉ-CZETWERTYŃSKI, 
podsekretarz stanu w Ministerstwie Klimatu  
i Środowiska

Podstawą polskiego miksu energetycznego  
w przyszłości będzie energia jądrowa, która zapewni bezpieczny, stabilny  
i przewidywalny cenowo prąd dla naszej gospodarki. 

KRZYSZTOF SENGER, 
Zarząd Funduszu Inwestycyjnego Inicjatywy 
Trójmorza, dyrektor zarządzający BGK

Trójmorze jest obecnie najszybciej rozwijającym 
się regionem na świecie i musimy dobrze wykorzystać ten potencjał. Swoją 
aktywność inwestycyjną Fundusz koncentruje na trzech obszarach: trans-
port, infrastruktura transportowa i energetyczna. 

ADAM GAWĘDA, 
poseł na Sejm RP

Podpisanie umowy społecznej w sprawie trans-
formacji górnictwa jest historycznym wydarzeni-

em. Dysponując czasem do 2049 roku i środkami finansowym, płynącymi 
na ogromna skalę z funduszu odbudowy, możemy przeprowadzić w sposób 
odpowiedzialny proces transformacji energetycznej. 

TOMASZ HERYSZEK, 
prezes Węglokoksu S.A.

Produkcja stali w Unii Europejskiej wyniosła  
w ubiegłym roku około 150 mln ton, a w Chinach 

przekroczyła miliard. Myśląc jedynie o czystej energii i redukcji emisji dwut-
lenku węgla umyka nam poważny problem słabnącej konkurencyjności 
unijnej gospodarki. 

PROF. STANISŁAW PRUSEK, 
dyrektor Głównego Instytutu Górnictwa,  
p.o. Prezesa JSW S.A.

Aktualnie w Głównym Instytucie Górnictwa reali-
zujemy dwa projekty badawcze: pierwszy, którego głównym celem jest pop-
rawa efektywności rewitalizacji terenów zdegradowanych działalnością 
górniczą, a drugi dotyczy zagospodarowania metanu zawartego w powi-
etrzu wentylacyjnym.

ADAM GORSZANÓW, 
manager, ekspert ds. energetyczno-
surowcowych

Należy wdrożyć model zarządzania tran- 
sformacją w zakresie odzyskiwania terenów poprzemysłowych. Wykor-
zystajmy w tym zakresie przykłady z krajów unijnych, gdzie powołano in-
stytucje, których zadaniem było kompleksowe zagospodarowanie tychże 
terenów. 

SEBASTIAN GOLA, 
prezes Tauron Wytwarzanie S.A.

Pomimo rozwoju energetyki odnawialnej i tech- 
nologii bardzo nisko emisyjnych musimy pa- 

miętać, że nadal gwarancją, swego rodzaju energetycznym kręgosłupem, 
będą duże elektrownie opalane węglem kamiennym bądź to - w okresie 
przejściowym - gazem ziemnym. 

MARIUSZ WIELKOPOLAN, 
wiceprezes JSW Innowacje S.A.

Chcemy i potrafimy wykorzystać tereny pogórnic-
ze w rozwoju gospodarki. Przykładem może być 

wdrożeniowa koncepcja zagospodarowania hałd, opracowana, m.in. przez 
JSW Innowacje. Jednym z jej elementów jest budowa na hałdach wielkich 
farm fotowoltaicznych. 

CAMILLE VEYRES, 
Rada Naukowa organizacji Climate Realists

Racjonalnie myślący ludzie muszą przeciwstawić 
się fanatyzmowi klimatycznemu, który nie jest 

oparty na nauce. Na skutek Zielonego Ładu Europa może stać się chińską 
kolonią. 
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REKLAMA

2 Tychy 4,071
3 Gliwice 4,056
6 Katowice 3,955
9 Sosnowiec 3,533
10 Bielsko-Biała 3,525
12 Jastrzębie-Zdrój 3,387
14 Dąbrowa Górnicza 3,329
19 Rybnik 3,033
21 Mysłowice 2,973
23 Siemianowice Śl. 2,889
25 Ruda Śląska 2,866
26 Jaworzno 2,855
30 Piekary Śląskie 2,674
35 Świętochłowice 2,627
36 Częstochowa 2,613
43 Chorzów 2,460
44 Żory 2,323
54 Zabrze 2,170
55 Bytom 2,130

W RANKINGU ODPORNOŚCI FINANSOWEJ MYSŁOWICE WYPADAJĄ DOBRZE

„Ranking Finansowy Samorządu Terytorialnego w Polsce 
2020” przygotowała Katedra Finansów Uniwersytetu Ekono-
micznego we Wrocławiu. Daje to gwarancję jego wysokiego 
poziomu merytorycznego. Zestawienie przygotowano w opar-
ciu o siedem wskaźników:
1. Udział dochodów własnych w dochodach ogółem.
2. Relacja nadwyżki operacyjnej do dochodów ogółem.
3. Udział wydatków inwestycyjnych w wydatkach ogółem.
4. Obciążenie wydatków bieżących wydatkami na wynagro-

dzenia.
5. Udział środków europejskich w wydatkach ogółem.
6. Relacja zobowiązań do dochodów ogółem.
6. Udział podatku dochodowego od osób fizycznych w do-

chodach bieżących.

Sposób oceny jest dosyć skomplikowany, ale naukowcy 
przełożyli wszystkie zmienne na jeden czytelny wskaźnik 
cyfrowy, który pozwolił sklasyfikować samorządy. Wszyst-
kie miejscowości sklasyfikowano w kilku kategoriach, we-
dług struktury administracyjnej i liczby ludności. Mysłowi-
ce znalazły się w gronie miast na prawach powiatu. W ska-
li kraju jest ich 66. Zajęliśmy stosunkowo dobre, 21 miej-
sce. Najbardziej cieszy jednak nie sama pozycja, ale awans 
świadczący, że nasze miasto - mimo wielu trudności - idzie 
do przodu. Jeszcze dwa lata temu, po rządach Edwarda La-
soka plasowaliśmy się na 31 miejscu. Po dwóch latach nowej 
kadencji notujemy awans o dziesięć „oczek”. Za nami jest, 
m.in. Jaworzno, które jedna z lokalnych gazet stawia Mysło-
wicom za wzór. 

Mysłowice awansują 
w rankingu finansowym miast
u Epidemia koronowirusa odbiła się na każdej sferze życia społecznego, w tym na 

funkcjonowaniu samorządów. To był swojego rodzaju test na ich wytrzymałość 
i odporność na trudne warunki. Jak poszło naszemu miastu? Okazuje się, że 
całkiem nieźle. Koronawirus nie wpędził miasta w większe kłopoty, a w stosunku 
do roku 2018 awansowaliśmy aż o dziesięć „oczek”, z 31 na 21 miejsce. 
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Szczepienia przeciwko koronawirusowi 
budzą ogromne emocje. Jedni widzą 
w nich zbawienie, inni niebezpieczną 

ingerencję w kod genetyczny. Nie zmienia to 
faktu, że zaświadczenie o szczepieniu staje się 
przepustką do powrotu do normalnego życia.

W czasie tegorocznych wakacji najważniej-
szymi problemami nie są - jak zawsze - pogo-
da, ceny i jakość usług turystycznych. Te dy-
żurne letnie tematy zostały zepchnięte przez 
szczepionki na koronawirusa. To jest prze-
pustka do wakacji i dobrej zabawy. W po-
szczególnych krajach bywa różnie z inter-
pretowaniem i stosowaniem unijnego prze-
pisu o paszporcie covidowym, ale generalnie 
zwalnia on z uciążliwego wykonywania te-
stów i obowiązku ewentualnej kwarantanny.  
W Polsce nie ma podstawy prawnej, aby żądać 
od ludzi informacji o szczepieniu. 

Wciąż obowiązują limity,  
ale nie dotyczą one osób 
zaszczepionych. 

Zgodnie z wytycznymi obłożenie w miej-
scach noclegowych może wynosić 75 proc. 
pokoi. Nie muszą się tym martwić osoby  
w pełni zaszczepione przeciwko Covid-19. 

Wielu gości na wszelki wypadek już pod-
czas rezerwacji zgłasza, że ma certyfikat. Je-
śli zaś chodzi o koncerty plenerowe, to gene-
ralnie osoby niezaszczepione nie mają na nie 
wstępu. 

Rząd wydał rozporządzenie, że imprezy 
masowe na świeżym powietrzu mogą się od-
bywać w limicie tylko 250 osób, ale nie wlicza 
się do tego ludzi zaszczepionych. 

W praktyce wygląda to tak, 
że przed wejściem na festiwal 
każdy uczestnik jest proszony  
o okazanie Unijnego 
Certyfikatu Covid. 

Zgodnie z prawem jest to dobrowolne, ale 
nieokazanie tego dokumentu spowoduje brak 
możliwości wejścia na imprezę. Z przyczyn 
organizacyjno-logistycznych inaczej nie da 
się przeprowadzić koncertu na tysiące osób. 
Nawet antyrządowy Jurek Owsiak nie widzi 
w tym przeciwskazań. Przepustką na organi-
zowany przez niego Poland Rock Festival jest 
certyfikat potwierdzający pełne szczepienie. 
To samo dotyczy olsztyńskiego Green Festi-
valu. Organizatorzy poinformowali, że jesz-
cze nie podjęli decyzji o zagospodarowaniu 

puli 250 biletów dla osób niezaszczepionych, 
ale apelują wprost, że jeśli ktoś chce przyjść na 
koncert to niech się po prostu zaszczepi. Z ko-
lei w sierpniu, w Chorzowie odbędzie się po-
pularny Fest Festival. To też impreza dla za-
szczepionych, a na zarzuty o segregację fanów 
organizatorzy odpowiedzieli tak: Nie ma wol-
ności bez odporności. 

Koronawirus tak łatwo 
i szybko nas nie opuści. 

Epidemiolodzy przestrzegają przed kolej-
nymi falami i mutacjami. Wszystko wskazuje 
na to, że po prostu będziemy musieli się przy-
zwyczaić do Covid-19. Oznacza to, że korzy-
stając z furtek prawnych kolejne dziedziny ży-
cia zostaną udostępnione tylko osobom za-
szczepionym. Na szczęście z każdym dniem 
ich przybywa. Na stronie Ministerstwa Zdro-
wia można śledzić statystki dotyczące pozio-
mu szczepień. W powiecie mikołowskim nie 
wygląda to źle. 

Nie ma wolności Nie ma wolności 
bez odporności
u W Mysłowicach, według danych z 24 lipca, zaszczepiło się 46,7 proc. mieszkańców. To powyżej 

ogólnopolskiej średniej, wynoszącej 43,06 proc. W regionalnej statystyce też jesteśmy nad kreską. 
Województwo śląskie, jest trzecie w Polsce pod względem pełnej zaszczepialności, a wskaźnik 
wynosi 45,06 proc. W ogólnopolskim rankingu Mysłowice znajdują się wysoko, na 187 miejscu.

Socjologowie i ekonomiści 
próbują teraz wyciągnąć ja-
kieś wnioski z tych statystyk, 

ale jedno rzuca się od razu w oczy. 

Pandemia nie wszystkim 
dała po kieszeni. 

Bogatsi nie zbiednieli, a jeszcze 
powiększyli swoje grono. Izba Ad-
ministracji Skarbowej w Katowi-
cach opublikowała podatkowe dane 
za ubiegły rok. 

- Śląscy milionerzy to w zdecy-
dowanej większości przedsiębior-
cy. To osoby prowadzące działal-
ność gospodarczą opodatkowa-
ną podatkiem liniowym (blisko  
90 proc. milionerów). Drugie miej-
sce zajmują osoby osiągające przy-
chód ze stosunku pracy oraz dzia-

łalności wykonywanej osobiście  
(4 proc.). W grupie osób zarabiają-
cych powyżej miliona złotych zna-

leźli się również podatnicy uzysku-
jący dochody z obrotu papierami 
wartościowymi (ponad 3,5 proc.) - 

mówi Michał Kasprzak, rzecznik 
prasowy Izby Administracji Skar-
bowej w Katowicach. 

Zobaczmy ilu  
jest krezusów  
w poszczególnych 
miastach: 

Bielsko-Biała (396), Będzin (123), 
Bytom (63), Chorzów (95), Cieszyn 
(137), Czechowice-Dziedzice (56), 
Częstochowa (409), Dąbrowa Gór-
nicza (86), Gliwice (278), Jastrzę-
bie-Zdrój (30), Jaworzno (70), Ka-
towice (373), Kłobuck (125), Lubli-
niec (78), Mikołów (115), Mysło-
wice (52), Myszków (78), Piekary 
Śląskie (23), Pszczyna (114), Raci-
bórz (60), Ruda Śląska (66), Rybnik 
(145), Siemianowice Śląskie (33), 
Sosnowiec (127), Tarnowskie Gó-
ry (162), Tychy (175), Wodzisław 
Śląski ( 83), Zabrze (93), Zawiercie 
(71), Żory (51), Żywiec (85).

W Mysłowicach mieszka 52 milionerów
u Jak wynika ze statystyk, milionerów przybywa na całym Śląsku. Ponad 3800 osób w naszym 

regionie zarabia rocznie siedmiocyfrowe sumy. Jest ich o czterystu więcej niż w 2019 r. 

Polska 43,06 %Polska 43,06 %
Śląsk 45,06 %Śląsk 45,06 %
Mysłowice 46,7 %Mysłowice 46,7 %



MOK to także:
n wynajem wielofunkcyjnych 

pomieszczeń dopasowanych 
do preferencji i działalności 
wynajmującego,

n indywidualne podejście  
do klienta,

n miłe przebrnięcie przez 
niezbędne formalności.

W ramach standardowego 
wynajmu oferujemy 
przygotowanie ustawienia 
stołów i krzeseł zgodnie  
z preferencjami, a wszelkie 
inne zapotrzebowania są do 
konsultacji i zweryfikowania 
naszych możliwości. 

WYNAJEM POMIESZCZEŃ
NIESZABLONOWE PRZESTRZENIE NA STANDARDOWE 

I NIESTANDARDOWE WYDARZENIA

Spotkanie? Prezentacja? Konferencja? Prelekcja? Przedstawienie? 
A może przyjęcie okolicznościowe? Odpowiemy na każdą potrzebę!

Kontakt: +48 603 798 566, wymajem@m-ok.pl
Cennik i galeria zdjęć sal dostępne są na www.m-ok.pl.

MYSŁOWICKI OŚRODEK KULTURY 
41-400 Mysłowice, ul. Grunwaldzka 7 | tel. +48 (32) 308 66 70 | www.m-ok.pl

Co się stanie, gdy dwa prężnie 
działające projekty połączą si-
ły? Powstaje wybuchowa mu-

zyczna mieszanka! Letnia odsłona Inkubato-
ra Muzycznego w ramach Niech Żyje Rynek 
przed nami.

30 lipca zagrają LAB i Maya Krav, którzy 
rozgrzeją Was swoimi dźwiękami. Tym sa-
mym udowodnią też, że śląska scena mu-
zyczna ma się świetnie, a lokalne zespoły to 
coś, czym możemy się chwalić! Koncerty od-
będą się w dwóch lokalizacjach - na Rynku  
i w Poczekalni, umiejscowionej na rogu Rynku 
i Grunwaldzkiej.

Pierwszy na scenie zaprezentuje się LAB, ze-
spół który został założony w styczniu 2020 r. ja-
ko nowy projekt muzyków związanych z takimi 
zespołami jak: Animators, Don’t You Bear, Nia-
dara czy Negatyw. Większość utworów powstała  
w trakcie pierwszego lockdown’u, gdy muzycy 
spotykali się głównie online. Materiał na pierw-
sze EP zespołu pt. „Euforia” został zarejestrowa-
ny w łódzkim studiu Manximum Records, a za 
nagrania, mix i mastering był odpowiedzialny 
młody producent Franciszek Stępień. Krążek zo-
stał wydany własnym nakładem 10 lutego 2021 r.,  
a jego premierę zwiastuje singel „Powietrze”, któ-
ry znalazł się na 6. miejscu listy przebojów Tur-
bo Top Antyradia.

LAB to odpowiedź na to co dzieje się na uli-
cach miast, aktualny komentarz w muzycznej pi-
gułce i suma emocji czterech indywidualistów. 
LAB rozgrywa się w tramwajach, autobusach, 
miejskich parkach czy pustych salach kinowych. 
Lab to śmiech, empatia i nienaturalnie dzika mi-
łość w czystej postaci. LAB obserwuje, krzyczy  
i chce więcej - tylko więcej.

Aktualnie utworów z EP „Euforia” można po-
słuchać w takich stacjach radiowych jak Antyra-
dio, Trójka, Dwójka, Czwórka i wiele innych.

Zaraz po koncercie na Rynku, wydarzenie 
przeniesie się do lokalu przy ul. Rynek 17. Bę-
dzie to świetna okazja do wysłuchania elektro-

nicznych dźwięków w wykonaniu Mayi Krav, 
która z pewnością porwie Was do tańca!

Maya Krav, czyli Maja Krawczyk, jest kompo-
zytorką i producentką muzyki elektronicznej, któ-
ra zadebiutowała w zeszłym roku wydając singiel 
„Deep&High”. Całe życie fascynowała się gitarami, 
lecz parę lat temu sięgnęła po syntezatory, a efek-
ty tego można podziwiać do dziś. Dodatkowo jest 
autorką remiksu „Miło Było Pana Poznać” Mery 
Spolsky, docenionego przez samą autorkę orygina-
łu oraz zwyciężczynią programu muzycznego Sta-
ge4YOU, dającego szansę młodym artystom zaist-
nienia na polskiej scenie. Brokatowa solistka po-
chodzi z Mysłowic, nie boi się eksperymentować  
z brzmieniami i jest otwarta na featuringi.

K olejna familijna nie-
dziela na mysłowic-
kim Rynku będzie 

obfitować w teatr. Przygoto-
waliśmy dla Was spektakl oraz 
animacje i mamy wielką na-
dzieję, że będzie się to odby-
wać pod spokojnym błękitnym 
niebem. Tym razem zaprosili-
śmy do współpracy Teatr Luf-
cik na Korbkę z przedstawie-
niem „Teo, śląski dinozaur”.

Teo to teropod (autentycz-
ne szczątki tego dinozaura zo-
stały odnalezione kilka lat te-
mu w Lisowicach, na Śląsku), 
ale wcale nie taki groźny i dra-
pieżny. Raczej miły, śmieszny  
i odrobinę zagubiony. W sobie 
tylko wiadomy sposób prze-
spał fakt, że dinozaury wygi-
nęły i teraz czuje się bardzo sa-
motny.

Czy muzyczny Smok Smo-
czysław i Strzyga Aga pomogą 
mu, zrozumieć kim jest i odna-
leźć przyjaciół?

Z pomocą publiczności na 
pewno się uda! Gorąco liczy-
my na obecność i aktywność 
dzieci, choć przygoda z Teo to 
nie wszystko, co mamy do za-
proponowania w ramach te-

atralnej niedzieli. Po spekta-
klu aktorzy z teatru zaserwują 
uczestnikom warsztaty cyrko-
we! Bez obaw - nie będziemy 
chodzić po linie, ale na szczu-
dłach na pewno.

R ynek to bardzo wdzięczna przestrzeń do fotografowania  
i filmowania. Architektura, kolory nieba i ludzie... A gdy-
by spróbować narysować Rynek, namalować, pokazać go 

z perspektywy i przez pryzmat malarskiego widzenia?
Już 1 sierpnia będzie ku temu okazja, ponieważ po raz pierwszy  

w historii ożywiania Rynku zorganizujemy Otwarty Plener Malarski, 
w którym wziąć mogą udział wszyscy, bez względu na wiek i umiejęt-
ności. Zachęcamy do wspólnej pracy twórczej i dobrej zabawy!
PROGRAM PLENERU:
n 12.00-12.15 Uroczyste otwarcie pleneru/przedstawienie kon-

cepcji/wpisanie się na listę uczestników wydarzenia/rozdyspo-
nowanie materiałów plastycznych

n 12.15-13:00 Wykład/prezentacja dotycząca architektury Rynku 
i Starego Miasta, miejsce: „Poczekalnia”, Rynek 17

n 13.10-13.50 Pierwszy panel - szkic - szczegół architektoniczny/
rozmowy i spacery po rynku w celu uchwycenia najciekawszych 
fragmentów architektury miejskiej.

n 14.00-16.00 Drugi panel - pejzaż miejski/krótkie wprowadzenie/
rozstawienie uczestników przy sztalugach/malowanie obrazów/
dyskusje z uczestnikami/zachęcanie przechodniów do udziału  
w plenerze, który ma mieć charakter otwartego spotkania.

n 16.30-17.30 Trzeci panel - mysłowicki rynek w przyszłości 
oczami najmłodszych/krótkie wprowadzenie w temat/zachę-
canie dzieci do malowania na kartkach A3 na specjalnie przy-
mocowanych deseczkach/po zakończonej pracy zestawienie 
wszystkich obrazów i ich autorów w jednym miejscu i pamiąt-
kowe zdjęcie/posumowanie twórczej aktywności dzieci.

n 17.00-18.00 Czwarty panel - otwarty plener - artystyczne i no-
stalgiczne wizje - rynek mysłowicki/technika dowolna: rysu-
nek na kartonie, malarstwo akrylowe na płótnie/podsumowa-
nie i zakończenie.
Udział w plenerze jest bezpłatny. Organizator zapewnia wszyst-

kie materiały.

LAB / Maya Krav // Inkubator Muzyczny / Niech Żyje Rynek 

1.08.2021 / godz. 15:00-18:00
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Tegoroczna edycja wnosi parę nowości, bieg głów-
ny będzie liczyć 15 km. Dodatkowo dla wszyst-
kich zapalonych biegaczy, którzy również pragną 

uczestniczyć w tym fantastycznym sportowym wydarzeniu 
i skompletować trofeum Trójkąta Trzech Cesarzy, a dystans  
15 km jest jeszcze zbyt wymagający, organizatorzy propo-
nują udział w biegu rekreacyj-
nym na dystansie 5 km.

- Zależy nam, aby całe ro-
dziny mogły uczestniczyć w or-
ganizowanym przez nas wy-
darzeniu sportowym, dlatego 
oprócz dorosłych, dzieci oraz 
młodzież będą mogli spróbo-
wać swoich sił - wyjaśniają or-
ganizatorzy.

Tradycyjnie młodzi lekko-
atleci będą rywalizować na dy-
stansach: 150 m, 400 m i 800 
metrów, i otrzymać piękny, 
przygotowany specjalnie dla 
nich medal. 29 Memoriał Je-
rzego Chromika to wydarze-
nie, podczas którego każdy 
znajdzie coś dla siebie.

Zasady uczestnictwa, ka-
tegorie wiekowe i inne szcze-
gółowe informacje, zawarte są 
w Regulaminie 29 Memoriału Jerzego Chromika, zamiesz-
czonym na stronie: MOSiR w zakładce - Dokumenty.

Triada Trójkąta Trzech Cesarzy 2021

- Trójkąt Trzech Cesarzy był miejscem wyjątkowym. Do 
zakończenia pierwszej wojny światowej był znany niemal 
w całej Europie. Dzisiaj już trochę zapomnianemu swoiste-
mu pomnikowi historii pragniemy przywrócić dawny blask 
oraz rozpoznawalność - dodają organizatorzy. - Dlatego  
w naszych głowach zrodził się pomysł na unikatowy, na skalę 
naszego województwa, projekt. Łącząc siły z naszymi sąsia-

dami: Sosnowcem oraz Jaworznem, po miesiącach wytężonej 
pracy, wspólnych spotkaniach i dyskusjach, powołujemy do 
życia Triadę Trójkąta Trzech Cesarzy.

Trzy biegi - jedno trofeum, każdy z uczestników, któ-
ry ukończy trzy biegi organizowane przez: Mysłowice, So-
snowiec i Jaworzno uzyska tytuł zdobywcy Triady Biegowej 

Trójkąta Trzech Cesarzy 2021 
oraz skompletuje przepiękny 
medal, który po połączeniu 
tworzy statuetkę.

Trofeum Triady 
będzie wyglądało 
imponująco.

Kształt medalu odzwier-
ciedla obecne granice admi-
nistracyjne miast Mysłowice, 
Sosnowiec i Jaworzno nanie-
sione na historyczną fotogra-
fię Trójkąta Trzech Cesarzy. 
Punkt połączenia trzech me-
dali z naniesionym zbiegiem 
rzek Biała i Czarna Przemsza 
to właśnie historyczne trójstyk 
trzech zaborów.

Rzeki naniesiono na me-
dal techniką emaliowania. 

Każdy z medali ma spore wymiary, a bezpłatny ekspozy-
tor do zamontowania kompletu trzech będzie miał wy-
sokość 18 cm.

Żeby zdobyć trofeum Triady Trójkąta Trzech Cesarzy 
2021 trzeba wziąć udział w następujących imprezach bie-
gowych:
n 4. Memoriale Janusza Nabrdalika w Sosnowcu 21 km 

lub 7 km,
n 25. Międzynarodowym Biegu Ulicznym w Jaworznie 

15 km lub 10 km,
n 29. Memoriale Jerzego Chromika w Mysłowicach  

15 km lub 5 km.

Letni spływ kajakowy z MO-
SiR-em to już dla mysłowi-
czan tradycja. Tym razem, 

dalej biorąc kurs na śląskie rzeki, 
zapraszamy do spłynięcia Kłodni-
cą, która swój bieg rozpoczyna już  
w Katowicach.

Trasa niezwykle malownicza, prze-
biegająca blisko aglomeracji Górno-
śląsko-Zagłębiowskiej, z pewnością 
dostarczy niezapomnianych wrażeń. 
Spłynięcie na odcinku, jaki został wy-
brany, to okazja by ujrzeć naturalną 
i czystą rzekę o dzikim charakterze, 
gdzie tuż obok przebiega Kanał Gli-
wicki.

- Gwarantujemy opiekę ratownika 
WOPR oraz instruktora, którzy będą 
czuwać nad naszym bezpieczeństwem 
oraz poinstruują mniej doświadczo-
nych kajakarzy odnośnie odpowied-

nich technik płynięcia - zapewniają or-
ganizatorzy.

Zapraszamy wszystkich chętnych, 
zarówno doświadczonych jak i zaczy-
nających swoją przygodę z kajakar-
stwem. Czy będzie dobra pogoda? Te-
go obiecać nie możemy. Gwarantuje-
my jednak wspaniałą zabawę oraz ak-
tywnie spędzony dzień.
NAJWAŻNIEJSZE INFORMACJE: 
data: 11 sierpień/czas trwania spły-
wu: ok. 3-4 godziny/trudność: spływ 
przeznaczony dla amatorów jak  
i doświadczonych kajakarzy/dłu-
gość: 8 km (Ujazd-Lenartowice)/
koszt: 20,00 zł - dziecko, 40,00 zł  
- dorosły/zapisy: (32) 317 18 02.

Wszystkich fa-
nów aktyw-
nego wypo-

czynku „na plaży” za-
praszamy na świetną za-
bawę oraz dawkę nieza-
pomnianych sportowych 
emocji, czyli cykl turnie-
jów - Otwarte Mistrzo-
stwa Mysłowic w siat-
kówce oraz badmintonie 
plażowym. Odbędą się po 3 turnieje (siatkówka plażowa oraz badminton plażowy) 
kwalifikacyjne, na których każdy uczestnik zbiera punkty na swoje konto. 8 par  
z najwyższą sumą punktów weźmie udział w turnieju finałowym, w którym powal-
czą o atrakcyjne nagrody.

Zapisy: 8:30 - 9:00
Startujemy 

o godzinie 9:00
Opłata: 5,00 zł 
osoba/turniej.

Szczegółowe informacje 
można uzyskać pod 
numerem telefonu: 

(32) 317 18 02

WAKACJE NA SPORTOWO - PLAN ZAJĘĆ
Mistrzostwa Mysłowic w badmintonie plażowym 5,00 zł/osoba 8.08, 22.08, 29.08. 09:00 Park Słupna
Mistrzostwa Mysłowic w piłce nożnej plażowej 10,00 zł/drużyna 4.08.2021 09:00 Park Słupna

Wycieczka - Spływ Kajakowy Kłodnicą
20,00 zł - dziecko 
40,00 zł - dorosły

11.08.2021 Środa 07:00
Hala Sportowa MOSiR 

ul. Bończyka 32z, 
Wyścig Rowerowy - MTB Mysłowice 2021 20,00 zł 14.08.2021 09:30 Park Słupna
Gra terenowa bezpłatnie 14.08.2021 10.00 Park Słupna

Nocne Dreptanie  - I Nocny Bieg na orientację 25,00 zł 21.08.2021 21:00
Hala Sportowa MOSiR 

ul. Bończyka 32z, 

Wycieczka - Aquapark Tychy
15,00 zł - dziecko 
25,00 zł - dorosły

25.08.2021 09:00
Hala Sportowa MOSiR 

ul. Bończyka 32z, 
Filmowe leżakowanie w Parku Słupna - „Parasite” bezpłatnie 27.08.2021 21:00 Park Słupna
Mistrzostwa Mysłowic w piłce nożnej wodnej bezpłatnie 28.08.2021   Park Słupna
Muzyczne zakończenie lata bezpłatnie 28.08.2021 19:00 Park Słupna
Orlen Mistrzostwa Polski w siatkówce plażowej bezpłatnie 27-29.08.21   Park Słupna

N ie masz pla-
nów na waka-
cje? Spędzasz 

je w mieście? Chcesz się 
świetnie bawić? Spędź je 
razem z nami, jak co roku 
Miejski Ośrodek Sportu  
i Rekreacji w Mysłowi-
cach przygotował bogatą 
ofertę dla mieszkańców 
spędzających wakacje w naszym mieście.

Przez całe wakacje zapraszamy na ośrodek 
„Hubertus Wake & Fun” oraz Parku Słupna,  

a także do Ośrodka Spor-
tów Letnich „Słupna”, na 
boiska do siatkówki pla-
żowej oraz piłki nożnej 
plażowej - dla wszystkich 
dzieci w godzinach od 
9:00 do 13:00, w tygodniu 
roboczym, udostępniamy 
boiska do gier i zabaw 
bezpłatnie.

Obok prezentujemy szczegółowy grafik za-
jęć. W razie pytań prosimy o kontakt pod nu-
merem telefonu (32) 317 18 02.

Lato w mieście nie musi być nudne!

KIM BYŁ JERZY CHROMIK? 20 października 1988 roku w Katowicach w wieku 56 lat umiera wybitny lekkoatleta oraz sportowiec - olimpijczyk, re-
kordzista świata i starego kontynentu, mistrz Europy, jedenastokrotny mistrz i 23 -krotny rekordzista Polski w biegach średnio i długodystansowych. 
Rok później MOSiR Mysłowice przeprowadza pierwszy Memoriał poświęcony jego pamięci, a następnie co roku - zawsze jesienią, w okolicach rocznicy 
jego śmierci - odbywają się kolejne (aż do roku 2008 włącznie), memoriałowe biegi uliczne na dystansie 15 km. Trasa biegu prowadziła z centrum My-
słowic do dzielnicy Kosztowy, gdzie urodził się, wychował, spędził młodość i trenował Jerzy Chromik. Po tej czteroletniej przerwie, od 2013 r. sympaty-
cy biegania znów mogli uczestniczyć w naszym mieście w kolejnych memoriałowych biegach, lecz teraz są to już biegi uliczne.

To już 29 edycja!
u Mysłowicki MOSiR zaprasza wszystkich do 

wzięcia udziału w Memoriale Jerzego Chromika. 

Otwarte Mistrzostwa Mysłowic 
w siatkówce oraz badmintonie plażowym

SPŁYW 
KŁODNICĄ



16 www.naszemyslowice.eu lipiec 2021 r.

REKLAMA

KANCELARIA RADCY PRAWNEGO
dr Ireneusz Korczyński

ul. Górnicza 7, 41-400 Mysłowice
tel. (32) 316 31 07 fax (32) 223 86 87

WYPOŻYCZALNIA 
SAMOCHODÓW OSOBOWYCH
wynajem 
długo i krótko 
terminowy

tel. 532 090 105 
 www.50rent.pl

REKLAMA

Wodnik (20 I - 19 II) Czas na zmiany i to niekoniecznie 
miłe. Inaczej sobie zaplanowałeś przebieg kilku rodzinnych 
spotkań. Będziesz rozczarowany, ale to jeszcze nie jest tra-
gedia. Potraktuj całe zamieszanie jako sygnał ostrzegawczy, 
że nie zawsze masz rację.

Ryby (20 II - 19 III) Odpuść sobie na razie podejmowa-
nie ważnych decyzji. A jeżeli już musisz, to poczekaj przynaj-
mniej do końca wakacji, chociaż to i tak wielkie ryzyko. Prze-
żywasz ostatnio silne huśtawki nastrojów. Musisz się emo-
cjonalnie wyciszyć. Czas działa na twoją korzyść.

Baran (20 III - 20 IV) Zapomnij o wakacyjnym lenistwie 
i bierz się do roboty. Pojawi się przed Tobą kilka możliwości 
do zarobienia kasy. Inni tkwią już w letnim letargu i raczej 
nikt nie sprzątnie Ci sprzed nosa okazji. Tylko nie udawaj, że 
pracujesz, ale zakasaj rękawy.

Byk (21 IV - 20 V) Lipiec to nie jest najlepszy czas do re-
alizowania własnych projektów. Masz dobre pomysły, ale 
wymagające konsekwencji i koncentracji. Nie można, pa-
trząc w słońce, myśleć o trudnych problemach. Ale nic się 
nie pali. Zacznij na spokojnie pod koniec września.

Bliźnięta (21 V - 20 VI) Prawdziwy skowronek z Ciebie. 
Tryskasz humorem, a przebywanie w Twoim towarzystwie 
to wielka przyjemność. Wykorzystaj dobry moment i po-
zwól sobie na odrobinę samodzielności w pracy albo sza-
leństwa w życiu. Jak nie przyniesie Ci to korzyści, to przynaj-
mniej ujdzie na sucho.

Rak (21 VI - 21 VII) Czekają Cię trudne wyzwania. Bę-
dziesz pracować (albo wypoczywać?) w grupie, lecz to na 
Tobie spocznie ciężar odpowiedzialności za dobre samopo-
czucie wszystkich. To niesprawiedliwe, ale na pocieszenie 
można tylko dodać, że taki stan nie potrwa wiecznie.

Lew (22 VII - 21 VIII) Sierpień jest Twoim zodiakalnym 
miesiącem, a słońce astralnym patronem. Prognozy mó-
wią w lipcu o pięknej, słonecznej pogodzie. To brzmi pra-
wie jak hymn pochwalny na cześć lwów, ale coś im się od 
życia, przynajmniej latem należy. Leniuchujcie z pełną pre-
medytacją.

Panna (22 VIII - 22 IX) Dalej nie potrafisz się wyrwać 
spod niekorzystnych wpływów. Musisz okazać więcej od-
wagi i nie bać się ryzyka. Nie traktuj tego, jako stawiania 
wszystkiego na jedną kartę, lecz jako fragment wykalkulo-
wanej życiowej kombinacji. Postaw się, postrasz, a zwycię-
żysz.

Waga (23 IX - 22 X) Męczysz się i myślisz o sytuacjach, któ-
rych jesteś uczestnikiem. Niepotrzebnie. Nie masz na nie 
wpływu. Zamiast myśleć o tym, co się dzieje teraz, układaj 
możliwe scenariusze rozwoju wydarzeń i szukaj w nich miej-
sca dla siebie. Życie to nie tylko emocje, ale też gra.

Skorpion (23 X - 21 XI) Odstaw na bok emocje. W pracy  
i życiu czeka Cię sporo trudnych wyzwań. Nie chodzi o żad-
ne tragedie, ale o sytuacje, gdzie trzeba się ciężko napraco-
wać, aby osiągnąć efekt. Nerwy w niczym nie pomogą. Trze-
ba zacisnąć zęby i robić swoje.

Strzelec (22 XI - 20 XII) Bądź cierpliwy i licz tylko na sie-
bie. Mówiły jaskółki, że niedobre są spółki, powinien też tak 
powiedzieć zodiakalny Strzelec. Jedyną przeszkodą w reali-
zacji planów jest strach, że nie podołasz samodzielnie. To 
kompletna bzdura. Właśnie w spółce z kimś stracisz. Przy-
najmniej w tej jednej sprawie, o której myślisz.

Koziorożec (21 XII - 19 I) Wakacje nie sprzyjają podej-
mowaniu poważnych decyzji i rozpoczynaniu działań, któ-
rych konsekwencje będą się ciągnąć latami. Jeszcze wykom-
binujesz coś głupiego i co wtedy? Na razie wypoczywaj i po-
woli przygotowuj się do zmian. Tylko spokój może Cię ura-
tować.

HOROSKOP


